
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. S 3324, som medlem af 
Folketinget Per Clausen (EL) har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 6. marts 2007 
 

Spørgsmål S 3324: 
"Skal ministerens svar på spørgsmål nr. S 933 forstås på den måde, at 

ministeren ikke har taget nogen initiativer for at øge antallet af sygeplejer-

sker, der gennemgik stråleuddannelsen?" 

 

Svar: 
Som det fremgår af min besvarelse af spørgsmål S 3320, er det sygehuse-

nes ansvar at få uddannet det antal sygeplejersker, de skal bruge til arbej-

det i stråleterapien. Der har i den periode, hvor der har eksisteret en egent-

lig godkendt uddannelse i stråleterapi år for år været en stigning i antallet af 

sygeplejersker, der gennemgik uddannelsen. 

 

Med aftalen om forbedring af behandlingen af kræft fra 2005 blev regerin-

gen og Dansk Folkeparti enige om at udmelde en låneramme i 2006 på 300 

mio. kr. til fuld finansiering af til strålekanoner. Det aftaltes, at puljen ud-

møntedes, når der forelå en regional strategiplan for udskiftning af appara-

tur inden for stråleterapien, som var godkendt af Sundhedsstyrelsen. 

  

I forbindelse med indkaldelse af planerne fra amterne blev det specificeret, 

at planerne også skulle omfatte planer for tilvejebringelse af det 

nødvendige personale, der er involveret i planlægning og udførelse af strå-

lebehandling. 

 

I brevet herom til amterne blev det endvidere tilkendegivet, at strategipla-

nerne med udgangspunkt i det nuværende og forventede kommende per-

sonalebehov burde indeholde vurderinger af det afledte uddannelsesbehov 

samt overvejelser vedrørende rekrutteringsmuligheder og opgaveglidning.  
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